

Title (en)
Sanitary armature

Title (de)
Sanitärarmatur

Title (fr)
Armature sanitaire

Publication
EP 0818587 A2 19980114 (DE)

Application
EP 97111496 A 19970708

Priority
DE 19628307 A 19960713

Abstract (en)

The mixer tap comprises a tap body (1) with water outlet (7) an actuator unit to set or vary the volume and/or the temperature of the outflowing water and a handgrip (9) connected to the unit. An outlet (30) for an additive such as liquid soap, opens in the area of the water outlet. An actuator for soap dispensation is controlled by the handgrip. The handgrip may be operated in three different stages. A first stage is for water volume adjustment, a second stage for temperature adjustment, and a third stage to trigger soap discharge. The soap discharge actuator uses a mechanical pump (27) which is triggered by compression.

Abstract (de)

Eine Sanitärarmatur, insbesondere eine Mischarmatur, enthält einen Auslauf (7) und einen Betätigungsgriff (9), mit dem durch Verdrehen und/oder Verschwenken sowohl die Menge des aus dem Auslauf (7) austretenden Wassers als auch seine Temperatur verändert werden kann. In der Armatur ist eine Pumpe (27) für eine flüssige Seife angeordnet, die mit einer Abgabeöffnung (30) an der Unterseite der Auslaufschraube (5) in Verbindung steht. Durch eine spezielle Betätigung des Griffes (9), der für die Betätigung der Sanitärarmatur sowieso vorgesehen ist, kann eine Abgabe von Seife aus der Abgabeöffnung (30) erfolgen. <IMAGE>

IPC 1-7
E03C 1/046

IPC 8 full level
E03C 1/046 (2006.01)

CPC (source: EP)
E03C 1/0404 (2013.01); **A47K 2005/1218** (2013.01)

Cited by
EP4230810A1; US8424568B2; US8469054B2

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE DK ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0818587 A2 19980114; EP 0818587 A3 19980121; EP 0818587 B1 20030416; AT E237718 T1 20030515; DE 19628307 A1 19980115;
DE 59709819 D1 20030522

DOCDB simple family (application)
EP 97111496 A 19970708; AT 97111496 T 19970708; DE 19628307 A 19960713; DE 59709819 T 19970708